

**Коновалов  
Андрей Михайлович,**  
практикующий юрист  
*a-lex.2@mail.ru*

DOI: 10.18572/1813-1247-2020-7-32-34

## Законно ли введены режим повышенной готовности и последовавшие за ним ограничения прав и свобод на территориях субъектов Российской Федерации?

В настоящей статье рассматривается вопрос о законности введения режима повышенной готовности, а также последовавших за этим ограничений прав и свобод граждан и организаций в связи с пандемией коронавируса (COVID-19) на территории субъектов Российской Федерации.

На основании проведенного анализа действовавшего законодательства автор приходит к выводу, что во время принятия соответствующих решений правовых оснований для этого у органов государственной власти субъектов не имелось.

**Ключевые слова:** коронавирус, режим повышенной готовности, ограничения прав и свобод.

### **Are a High-Alert Mode and Subsequent Limitations of Rights and Freedoms Introduced Lawfully in the Constituent Entities of the Russian Federation?**

**Kononov Andrey M.,** Practicing Lawyer

This article discusses the legality of the introduction of a high-alert regime, as well as the subsequent restrictions on the rights and freedoms of citizens and organizations, in connection with the coronavirus pandemic (COVID 19) on the territory of the subjects of the Russian Federation.

Based on the analysis of the existing legislation, the author concludes that at the time of making the relevant decisions, the legal grounds for this were not available to the state authorities of the subjects.

**Keywords:** coronavirus, high-alert mode, restrictions on rights and freedoms.